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Päevakord: 

1. Tartu valla 2023. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande kinnitamine   

2. Nõusoleku andmine projektis „Aktiivsed noored“ osalemiseks   

3. Sõprus- ja koostöölepingu sõlmimine   

4. Tartu Vallavalitsuse uue liikme kinnitamine 

5. Tartu valla 2024. aasta I lisaeelarve   

6. Arutelu ja kohapeal algatatud küsimused 

 

Sotsiaalkomisjon kinnitab päevakorra ühehäälselt. 

 

1. Tartu valla 2023. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande kinnitamine   

 

2023. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruannet tutvustas rahandusosakonna juhataja 

Ulvi Viilvere. 

 

Tartu vallavalitsuse koosseisud on suurenenud 79 koosseisulise isiku võrra ja palgafond on 

suurenenud 2,2 ml eurot.  Võrdlus käib 2022 aastaga. Haridusasutustes on lasteaedade 

koosseisud suurenenud 14 isiku võrra ja palgafond suurenenud 744 000 eurot, koolide 

koosseisud on suurenenud 37 isiku võrra ja palgafond suurenenud 943 000 eurot.  Koolides 



avati uued klassid ja lasteaedades uued rühmad. Suurenenud on  riigi poolt eraldatud palgafond. 

Kokku on konsolideerimisgrupis suurenenud personalikulud 2,35 ml eurot. 

Bilanss: varade maht on 51 ml eurot ehk suurenemine 2022 aastaga võrreldes 3,4 ml eurot.  

põhivara on suurenenud 2,7 ml eurot. Lühiajalised kohustused, mis koosnevad tarnijate 

võlgadest, töövõtjate võlgadest ja lühiajalistest laenudest, on suurenenud ligi 1 ml euro võrra 

ehk on nüüd 6,1 ml eurot. Mure siin selles, et meie lühiajalised kohustused ei ole võrdsed meie 

rahavoogudega. Siiski on meil hästi, kuna oleme suutnud kõik oma kohustused katta. 

Laenukohustused on konsolideerimisgrupis kokku 19,8 ml eurot. Suurenemine võrreldes 2022 

aastaga 3,1 ml euro võrra. Tegevustulud on suurenenud 4,2 ml eurot, aga tegevuskulud 

suurenenud 5,4 ml eurot. Kogu 2023 a jooksul soetasime põhivara koos pooleliolevate 

ehitistega 5,9 ml eurot. Konsolideerimisgrupi kohustused on  76 %, vallal koormus väiksem 

ehk 68%. Suurenemine võrreldes 2022 aastaga 3%. Sel aastal plaan laenu võtta 8,5 ml eurot, 

välja on võetud 300 000 eurot, mis näitab et tulude laekumine on hea ja oleme hästi hakkama 

saanud. 

Komisjoni küsimuse peale, milline on murekoht, saadi vastuseks et investeeringud. Raha oleks 

rohkem vaja, sest nõudmised on suuremad kui meie rahalised võimalused on. Laenu on küll 

võimalik võtta kuid see tuleb ka tagasi maksta.  

Selle aasta tulumaksulaekumine on hea olnud. Tartu valla majanduslik seis on hea.  

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul   

Poolt kõik komisjoni liikmed. 

 

 

2. Nõusoleku andmine projektis „Aktiivsed noored“ osalemiseks  

 

Eelnõud tutvustas arendusnõunik Tõnis Tõnissoo. 

 

Tartu vald (Tartu Vallavalitsuse kaudu) kavatseb osaleda projektis, mille ideeks on noorte 

vastupanuvõime suurendamine tõestatud äripõhise innovatsioonimudeli ja mängulahenduste 

kaudu. Projekti lühinimi on „Aktiivsed noored“. 

INETRREG’i kui Euroopa Liidu ühtekuuluvuspoliitika vahendi kaudu püütakse lahendada 

piiriüleseid probleeme ja arendada ühiselt eri territooriumide potentsiaali. Tartu vald koos 

Jyväskylä linna (Soome) ja Krakowi suurlinnapiirkonnaga (Poola) kavatsevad esitada 

INTERREG Läänemere piirkonna programmile taotluse rahastada projekti, millega 

suurendatakse noorte vastupanuvõimet äripõhise innovatsioonimudeli ja mängulahenduste 

kaudu. Eeldatav juhttaotleja projektis on Jyväskylä linn. Projekti tegevustesse kaasatakse 

mängusektorile, füüsilisele aktiivsusele ja innovatsioonile keskendunud kõrgkoole, 

mängusektorit esindavaid või sellest huvitatud ettevõtteid, innovatsiooni tugiteenuste pakkujaid 

ning valitsusväliseid organisatsioone, mis toetavad noorte tervist ja heaolu ning edendavad 

rahvusvahelisel tasandil rahvatervist. 

Projekti tulemusena soovitakse rakendada toimiv spordi- ja mängusektori innovatsioonimudel 

ning luua füüsilise aktiivsusega seotud, käitumise muutmisele suunatud asukohapõhine 

motivatsioonimäng. 

Projekti eeldatav kogumaksumus on 3 700 000 eurot, omaosaluse määr sellest on 20 protsenti. 

Projekti rahastatakse INTERREG Läänemere piirkonna programmi vahenditest ning projektis 

osalejate omaosalustest. Projekti täpne ajakava ei ole käesolevaks hetkeks veel täpsustunud, 

kuid pidades silmas seda, et INTERREG Läänemere piirkonna programm toimib aastatel 2021-

2027, siis esitatava projekti tegevused jäävad põhiliselt aastatesse 2025-2027.   

 



Tartu valla kavandatav kulu projektis on 149 672 eurot, millest omaosalusena tuleb katta 30 

000 eurot. Kulukohad on kulud projekti juhile ja assistendile, büroo- ja juhtimiskulud, reisi- ja 

majutuskulud ning sisseostetavad teenuste- ja ekspertiisikulud. Kui projekt INTERREG-i 

rahastust ei saa, siis kulusid ette näha vaja ei ole. 

 

Komisjonis toimus arutelu ja küsimustele saadi vastused. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul   

Poolt kõik komisjoni liikmed. 

 

 

3. Sõprus- ja koostöölepingu sõlmimine   

 

Eelnõud tutvustas vallavanem Jarno Laur. 

 

Tartu vallal on käesoleval hetkel 2 kehtivat sõpruslepingut Jyväskylä linna ja Amt Geltinger 

Bucht’iga. Vastavalt Tartu valla põhimääruse § 39 lg-le 2 otsustab sõprus- ja koostöölepingu 

sõlmimise volikogu.  

Tartu vallale on teinud ettepaneku sõlmida sõprus- ja koostöölepingu  Ukrainas, Kiievi oblastis 

asuv Vasylkiv’i linn.  

Koostöös Vasylkivi linnaga on toimunud veebruaris 2024 Ukraina sõjaväelaste laste laager 

Lähtel. Aruteludes linna esindajatega on selgunud mitmeid teisigi huvipakkuvaid 

koostöövaldkondi – europrojektides osalemine, milles Tartu vallal on suured kogemused, uute 

haridusasutuste projekteerimine ja ehitamine, aga ka elanikkonnakaitse küsimused, kus on 

Ukraina poolel pakkuda suurt praktilist kogemust ja väärtuslikke nõuandeid. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul   

Poolt kõik komisjoni liikmed. 

 

4. Tartu Vallavalitsuse uue liikme kinnitamine 

 

Eelnõud tutvustas vallavanem Jarno Laur. 

 

Tartu Vallavalitsuse liige Tarmo Raudsepp esitas 25. märtsil 2024 avalduse, milles teatas enda 

tagasiastumisest vallavalitsuse liikme kohalt alates 1. maist 2024. Kohaliku omavalitsuse 

korralduse seaduse § 461 lg 1 kohaselt loetakse vallavalitsuse liige tagasi astunuks avalduses 

märgitud kuupäevast, mis ei või olla varasem kui järgmine tööpäev avalduse esitamisest.  

Tartu Vallavolikogu 24.11.2021 otsuse nr 73 „Tartu Vallavalitsuse koosseisu ametisse 

kinnitamine“ p 1 kohaselt on Tartu Vallavalitsus viieliikmeline ja selle koosseisu kuuluvad 

vallavanem ja neli valitsuse liiget. Seoses Tarmo Raudsepa tagasiastumisega vallavalitsuse 

liikme kohalt tuleb kinnitada uus vallavalitsuse liige. 

Ettepanek on kinnitada Tartu Vallavalitsuse liikmeks Kadri Leetsaar, kes on seni töötanud 

hankespetsialisti ametikohal. 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul   

Poolt kõik komisjoni liikmed. 

 

 

 



5. Tartu valla 2024. aasta I lisaeelarve   

 

Eelnõud tutvustas vallavanem Jarno Laur. 

 

Lisaeelarve arutlus toimus komisjoni eelmisel koosolekul ja  komisjoni liikmed hääletasid 

eelnõu poolt Seoses uue eelarvestamisprogrammi VeeRA rakendamisega viidi sisse 

täpsustused. Nimelt tuleb investeeringud kajastada laenumaksetena. Tegu oli mööbli 

kapitalirendi maksetega. See ei muuda eelarve tasakaalu kuna ümberpaigutused toimuvad 

samal pool tulu kulu joont. 

Lisaks on täiendatud tulusid ja kulusid kuna möödunud on üks kuu ja on toimunud rahade 

eraldused, mis on tulnud sihtotstarbeliselt eelarvesse. Välja on makstud õpetajate suurenenud 

palgavahendid. Tulude poolel on juurde võetud tulumaksu laekumised. Eelarve tulem on sama 

mis enne. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul   

Poolt kõik komisjoni liikmed. 

 

6. Arutelu ja kohapeal algatatud küsimused 

 

Komisjoni liige Siim Pari tõstatas mõtte seoses tasuta ühistranspordi kaotamisega. Kas vallal 

on võimalik teha lasteaia ja kooli õpetajatele tasuta bussisõit? Komisjoni liikmed arutlesid koos 

vallavanem Jarno Lauriga mõtte üle. Idee vajab täiendavat analüüsi. 

 

 

 

  

 

/digitaalselt allkirjastatud/     /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Karmen Kukk       Kadrin Krabbi 

juhataja       protokollija 

  


